
Udkast til dagsorden for bestyrelsesmødet i DN Syddjurs

Tid: 14. juni, 2023, kl. 16
Sted: Billeskær Ridecenter, Knebel
Afbud fra: Peter C, Anne

Yderligere punkter til dagsorden sendes til syddjurs@dn.dk

Dagsorden:

1.  Valg af ordstyrer og referent JK

2.  Orientering aktuelle sager:

• Mols Bjerge Fredningen
• Ahl Fredningen
• Kalø velkomstcenter
• Kalø fredning

JK
PE
KW

3.  Årsmøde - plan - oplæg JK

4.  Havsamarbejdet og nationalparken JH

5.  Kolindsund: kontaktperson og kanotur JK

6.  Udstykning Egmarksgårdvej. Erstatningsjord, JK

7.  Næste møde: 16. august, 2023 kl. 16. Billeskær Ridecenter

8.  Evt.
• Lokalplan 456 Egsmarkslund PE

Referat:

Ad. 1 Peter E valgtes som referent, Jens O. som ordstyrer.

Ad. 2 Jens K. orienterede om Mols Bjerge Fredningen. Der er afholdt et internt 
med henblik på at undersøge forvaltningen af dispensationer fra fredningen
for f.eks. beskyttede diger, høje, anlagte parkeringspladser, etc. Arbejdet 
fortsættes.
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Peter E orienterede om mødet med Fredningsnævnet om udsigtsfredningen
på Ahl. Det blev klart, at al tilplanting kræver dispensation, men det er 
endnu uklart om kommunen vil tage fat på at lovliggøre de eksisterende 
tilplantninger i strid med fredningen. Peter følger op på sagen.

Jeppe Hansen orienterede om sagen om Kalø Velkomstcenter. DN har 
indsendt en klage og udkommet af denne afventes.

Jens O. orienterede om den påtænkte fredning af Kalø Gods. Der er fortsat 
ikke afholdt med Syddjurs kommune.

Ad. 3 Jette har uden held forsøgt at booke lokaler i Hornslet til årsmødet. Ønsket 
er fortsat at afholde GF længere mod nord og vest i Syddjursområdet. Jette
undersøger Kolind og Ryomgaard. Mht. til oplæg, undersøger Jeppe mulige
kandidater til et oplæg om Kolindsund.

Ad. 4. Jeppe Hansen orienterede om Havsamarbejde og Nationalpark. Han 
repræsenterer lokalforeningen i DN gruppen for havsamarbejdet, som 
ledes af Århusafdelingen. Gruppen arbejder på flere niveauer: Både med 
konkrete projekter (f.eks. ålegræs) og politiske visioner og -påvirkning. 
Jeppe vil primært deltage i det politiske og visionære arbejde. Kaløvig 
kunne være et konkret projekt for gruppen og Jeppe vil rundsende et kort 
notat herom til bestyrelsen.

Mht. nationalparken orienteredes om arbejdet med den nye bestyrelse. Der 
har været afholdt ca. 10 møder det sidste halvandet år. Nationalparken 
påregner snart at offentliggøre den nye nationalparkplan.

Ad. 5 Kolindsunds venner ved Mads Nikolajsen har henvendt sig og tilbudt en 
plads i bestyrelsen til DN Syddjurs. Pt. var der ikke ledig plads i kalenderen
hos mødedeltagerne, så Jette foreslår opgaven til de frivillige.

Ad. 6 Peter E redegjorde for status for sagen på Egmarksgårdvej, som har været 
behandlet i byrådet. Der er endnu ikke truffet afgørelser i sagen. Grundet 
sagens karakter med ulovlig bebyggelse i §3-område har byrådet besluttet 
at lægge beslutningen  hos forvaltningen.

Ad. 7 Lokalplanshøring for Egsmarkslund. Det blev besluttet at den til bestyrelsen
allerede fremsendte indsigelse til LP 456 kunne sendes til kommunen. 
Fristen for indsigelser er i dag.
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